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Társaságunk által szervezett továbbképzések 
 

1. „A tanulók szakmai alkalmasságának orvosi véleményezése” címmel 2015. tavaszán 3 napos  
( 2015.február 2. , 2015. március 2., 2015. április 13.)pontszerző továbbképző tanfolyamot 
tartottunk orvosok és védőnők számára a  Nemzeti Munkaügyi Hivatal valamint az Országos 
Tisztifőorvosi Hivatal Munkahigiénés és Foglalkozás‐egészségügyi Főosztálya munkatársainak 
együttműködésével. A tanfolyamon résztvevők száma február 2‐án 65 orvos, 33 védőnő, 
március 2‐án 49 orvos, 16 védőnő, április 13‐án 46 orvos, 19 védőnő, összesen: 160 orvos, 68 
védőnő. 
A tanfolyam során minden szakmacsoport megbeszélésre került, ahol kötelező a szakmai 
alkalmassági vizsgálat orvosi véleményezése. Fontos téma volt a krónikus betegek gyermekek 
pályorientációja, szakmaválasztási kérdései. 

 

2. Az Országos Egészségfejlesztési Intézettel közösen szerveztük 2015. február 13‐án  „Az 
előrelépés lehetőségei az iskolai egészségfejlesztésben” című konferenciát 145 fő 
részvételével. A konferencián Dr. Beneda Attila egészségpolitikáért felelős helyettes 
államtitkár szólt az egészségpolitika iskola‐egészségügyi, alapellátási terveiről,az alapellátási 
törvényről, a preventív tevékenység szerepének növeléséről.  
 

3. A Tanévnyitó Iskola‐egészségügyi Konferenciát hagyományosan a MAVE‐vel 
együttműködésben rendeztük 2015.08.27.‐én . Fő téma az iskolai egészségfejlesztés és az 
iskola‐egészségügy aktuális kérdései voltak. 
 

4. 2015. október 5‐i konferenciánk témája: „ Az iskola szerepe a hátrányos helyzetű gyermekek 
gondozásában” volt, a résztvevők száma 55 fő volt. A konferenciát megelőzően 2015. 
tavaszán a téma szakértőivel és a konferencia előadóival workshop megbeszélést 
szerveztünk, melyen részt vettek az Országos Gyermekegészségügyi Intézet, a ELTE 
Pedagógiai és Pszichológiai Tanszék Iskolapszichológia Kar, az Osztályfőnökök Országos 
Szakmai Egyesülete, a Tempus Közalapítvány Tudásmenedzsment Csoportja, a 
Kórházpedagógusok Egyesülete, a II. Kerületi Családsegítő és Gyermekjóléti Központ 
képviselői.  
 

A továbbképző konferenciákon elhangzott előadások jó része – az előadók hozzájárulásával‐ 
honlapunkról letölthetők. 
 
Nemzetközi Konferencia 
 

EUSUHM soron következő konferenciát 2015.június 5‐6‐án rendezték meg Észtországban,    

„A gyermekek és a fiatalok mentális jólléte‐ megosztott felelősség” címmel, melyen kivételesen 

Társaságunk  nem képviseltette magát a nagy távolság és a költségek miatt. A „ Nővérek szerepe az 

iskola‐egészségügyi ellátásban” című workshopra viszont e‐mailben elküldtük „Az iskolavédőnők 

iskola‐egészségügyi ellátásban betöltött szerepe Magyarországon” című összefoglalónkat.  

 Az absztraktok letölthetők a http://www.eusuhm2015.eu/ oldalról, az előadások a 

http://eusuhm.mojbox.com dokumentumok menüből. 

 



Szakmapolitikai tevékenységek 
 
Dr. Beneda Attila 2015. február 13‐i konferenciánkon elhangzott előadását követően február 15‐én 
levélben küldtük el javaslatainkat a helyettes államtitkárnak a szakmai alkalmassági vizsgálatok 
szervezésével összefüggésben.  
Az egészségügyi alapellátásról szóló törvénytervezetről is megküldtük véleményünket, javaslatainkat, 
s örömmel vettük, hogy számos javaslat bekerült a törvénybe.  

Az Országos Alapellátási Szövetség elnöke kereste meg Társaságunk vezetőségét azzal, hogy a 

felsőoktatásban tanulók hallgatók számára is javasolja az ifjúságorvosi ellátás kiterjesztését, ehhez 

kérte véleményünket. Egyetértettünk abban, hogy a főiskolák, egyetemek hallgatóinak egészségügyi 

ellátása nem megfelelő, szükség van egységes elvek szerint szerveződő, megfelelő finanszírozás 

mellett működő ellátórendszer biztosítására.  Úgy gondoljuk azonban, hogy csupán az iskolaorvosi 

ellátás kiterjesztése nem oldaná meg a problémát, és a humánerőforrás részéről is nehézségekre 

számíthatunk. Javaslatát továbbfejlesztve ifjúság‐egészségügyi központok felállítását javasoltuk: 

ifjúsági orvos, vagy háziorvos, védőnő, fogorvos, foglalkozás‐egészségügyi orvos, asszisztensek, 

mentálhigiénikus, pszichológus szakemberekkel, megfelelő finanszírozással, nemzetközi példákhoz 

hasonlóan.  

Az Országos Egészségfejlesztési Intézet TÁMOP 6.1.1 projektje keretében szervezett országos 

programokon Társaságunk  tagjai is részt vettek az iskolai egészségfejlesztés segítése érdekében. A 

projekt szakmai anyagai megtekinthetők és letölthetők az alábbi weboldalakról: 

http://egeszseg.hu/web/iskola‐egeszseg‐kozpont/dokumentumok, http://egeszseg.hu/web/tie 

A Nemzeti Egészségfejlesztési Intézet által kiírt pályázatra Társaságunk sikeresen pályázott és a 

TÁMOP‐6.1.2.A‐114/1‐2014‐0001 azonosítószámú „TIE” című (400‐085) ügyletkódon nyilvántartott 

kiemelt projekt vonatkozásában 2015. novemberében elkészítettük a „ Az iskolai 

egészségfejlesztéssel kapcsolatos teendőket összefoglaló szakmai ajánlás az iskola‐egészségügyi 

szakemberek számára” című dokumentumot.  

2015.április 13‐án tartottuk éves közgyűlésünket, melyen beszámoltunk a 2014.évi munkáról és 

gazdálkodásról, megbeszéltük az iskola‐egészségügyet érintő aktuális kérdéseket.  

2015.10‐05‐i vezetőségi ülésünkön a szakképzés változásával összefüggő iskola‐egészségügyi 
aktualitásokról, a NEFI‐vel történő együttműködésekről , a FJIT szervezeti kérdéseiről volt szó.  
 
2015.november 13‐i vezetőségi ülésünk fő témája „Az iskolai egészségfejlesztéssel kapcsolatos 
teendőket összefoglaló szakmai ajánlás az iskola‐egészségügyi szakemberek számára” című 
dokumentum véleményezése volt. 
  
Szervezetünk 1966‐os fennállása óta működését az önkéntesek munkájára alapozta, jelenleg is 
mintegy 17 fő vezetőségi tag, 3 fős felügyelőbizottság, 5 fő póttag végez rendszeresen önkéntes 
munkát a szervezet irányítását illetően. Ezen kívül a szakmai programjaink során számos új önkéntes 
segíti a munkánkat: pl. a tartásgyengeség felmérésének új módszertanának kifejlesztésében 21 
önkéntes dolgozott.  
A projektidőszak feladataiban összesen 24 fő végzett új önkéntes munkát: 10 fő önkéntes segítette a 
konferenciák szervezését, lebonyolítását, a hátrányos helyzetű gyermekek iskolai ellátásával 
foglalkozó workshop megbeszélésen 7 fő önkéntes vett részt, „Az iskolai egészségfejlesztéssel 



kapcsolatos teendőket összefoglaló szakmai ajánlás az iskola‐egészségügyi szakemberek számára” 
című dokumentum elkészítésében pedig szintén 7 fő. 
 
2015‐ben egy alkalommal tájékoztattuk a tagságot az elektronikusan küldött HÍR‐NÖK‐ön keresztül. 
   
A FJIT pénzügyi beszámolója és közhasznúsági jelentése a mellékletben található, Társaságunk a 
2015. évben jól gazdálkodott, a mérleg pozitív. A jövőben a tagdíjfizetési fegyelmen szeretnénk 
javítani és a személyi jövedelemadó 1%‐nak felajánlását kérni. 
 
Megköszönjük tagjaink támogató együttműködését, aktivitását! 
 
Tisztettel: 
 
Eger,2016. március 16. 

 

          Dr. Mezei Éva 
              főtitkár 
 

 

 


